
Díky soutěži středoškoláci podnikají s projektem za miliony

Vymysleli aplikaci Seek Speak, která bude pomáhat neslyšícím dětem i dospělým s učením
mluvy. Po výhře v pražském regionálním kole programu Soutěž & Podnikej ovládli i
celorepublikové finále letošního ročníku. Teď pracují na tom, aby mnohamilionový záměr
úspěšně zrealizovali. Středoškoláci Václav Kuboň z Ostravy a Miloslava Macková z Prahy už ví,
že není čas ztrácet čas.

Projekt a působení v S&P

1. V první řadě gratuluji ke skvělému vítězství ve finále Soutěž & Podnikej. Jak jste ho oslavili?

V: Kvůli pandemii a tomu, že každý jsme z úplně jiného koutu republiky, jsme ještě neměli možnost
vítězství pořádně oslavit. Přes léto se ale snad konečně všichni potkáme. Hodláme hlavně pracovat na
projektu, ale nějaký čas na oslavu našeho vítězství se taky určitě najde.

2. Porotci vám doporučili co nejdřív vydat alespoň prototyp aplikace a uvést ji na trh. Budete se tím
řídit?

V: Momentálně se zaměřujeme na podrobnější validaci s cílovou skupinou – logopedy, rodinami s
dětmi. Tak aplikaci zkonkretizujeme. Potom chceme rychle přijít s MVP (pozn.: minimální
životaschopný produkt), který budeme dále testovat, shánět investory a pracovat na finálním
produktu.

M: Snažíme se být v kontaktu s organizacemi, které spolupracují s neslyšícími a s odborníky, a také
odstranit nedostatky finančního vyhodnocení našeho projektu, které nám vytýkali porotci programu.
MVP teď budeme uveřejňovat. Pokazilo se totiž den před finále S&P, ale všechny startupy mají i své
fuckupy, to k tomu patří.

3. Jak na vaši výhru reagovali ve škole? Vycházeli vám během účasti v programu vstříc, nebo to
brali jako vaši mimoškolní aktivitu?

V: Skloubit program a školu vlastně nebylo nijak náročné, protože na projektu si každý mohl pracovat
individuálně, kdy se mu to nejvíc hodilo. To je určitě výhoda Soutěž & Podnikej, že je tak flexibilní.
Jediný den, kdy jsem musel vyučování obětovat, byl den finále, ale ve škole byli spíš rádi za takovou
reprezentaci a vyšli mi vstříc.

4. Při finále jsi, Vašku, působil, jako bys váš byznys plán prezentoval každý druhý den. Jak jsi
piloval svoje prezentační dovednosti?

V: Jednak jsem podobnou prezentaci dělal na regionálním finále, takže zkušenosti s prezentováním
před porotou jsem získal už tam, jednak jsme na prezentaci všichni společně trénovali a dostával jsem
feedback od týmu. Jestli byla dobrá, tak to tedy není jen moje zásluha, ale zásluha celého týmu.
Nějaké zkušenosti s mluvením jsem také měl díky debatování.

M: Hodně nám pomohla i naše mentorka, která sama Soutěž & Podnikej vyhrála, takže nám radila, co
do prezentace zahrnout, jak zaujmout porotu.



5. Můžete nějak ve stručnosti shrnout celý proces, kterým jste v rámci S&P prošli? Jak to celé
vlastně probíhalo?

V: Hlavním cílem S&P je asi rozvíjet středoškoláky a naučit je, jak podnikat. Začali jsme tedy s
určitým nápadem, který finální podobu získal během celé půlroční práce. Její součástí byly nejprve
různé úkoly, třeba na průzkum konkurence. Tímto způsobem jsme se učili, co vlastně založení
takového startupu a podnikání zahrnuje. Na konci jsme pak pracovali na tom, jak nápad prodat světu.

M: U nás to začalo tak, že já jsem si říkala, že tenhle rok mám strašně málo aktivit a budu se nudit.
Přihlásili jsme se opravdu za pět minut dvanáct a Seek Speak pak vznikl v podstatě z náhody,
spontánně. Řekli jsme si „pojďme do toho“ a pak vytvořili koncept.

6. O vaší mentorce, Lucce Částkové, už jste se zmínili. Jak se vám s ní spolupracovalo a jak obecně
hodnotíte celý koncept propojení zkušeného mentora se středoškoláky, kteří třeba často mají vizi,
ale praktické zkušenosti s podnikáním nulové?

V: Podle mě je to skvělý koncept. Máme někoho, na koho se můžeme vždy obrátit, kdo je zkušený,
zažil to a má za sebou pár projektů. Všichni si z toho hodně odnášíme.

M: Ono to není jen o know-how a zkušenostech, ale také o kontaktech. Hodně nám pomohlo, že
Lucka už kontakty měla. Taky nám předala takové ty znalosti za oponou vyššího podnikání, třeba
ohledně investorů a právních záležitostí. To pro nás, jako pro dva programátory, bylo úplně nové.

7. Co byste označili jako to nejcennější, co si ze Soutěž & Podnikej odnášíte?

V: Hlavně ty zkušenosti. Nikdy jsme nic takového nedělali, takže ať už se se Seek Speakem stane
cokoliv, zkušenosti mi zůstanou do konce života pro všechny další projekty.

M: Mně to nabídlo zajímavý vhled do takové sorty aktivních středoškoláků, kteří se zabývají právě
podnikáním, marketingem. Člověka to rozvine do budoucna i ‘soft skillově’ a hned přemýšlí o dalších
iniciativách.

Budoucnost a doporučení pro ostatní

8. Jaký máte obecně vztah k podnikání? Je to směr, kterým byste se chtěli vydat?

M: Já jsem nedávno v rámci programu Erasmus pro mladé podnikatele strávila tři měsíce na
Azorských ostrovech, kde jsem se začala orientovat na udržitelnou módu a ekologii obecně, takže
pracuji ještě na dalším startupu. Hodně mě to baví a určitě se tomu chci věnovat společně s dalšími
projekty.

V: Já bych to v budoucnu rád zkusil. Ideálně bych se chtěl podílet na nějakém výzkumu a technologii,
ze které potom vznikne startup. To mě láká.

9. Máte nějaké rady pro účastníky nadcházejícího ročníku S&P?

M: Ať si sestaví tým z lidí, kteří nemají stejné názory a vzájemně si oponují. Tím se projekt efektivně
vyvíjí.



V: Hlavně ať komunikují a využívají toho, že mají k dispozici mentory, od kterých se mohou hodně
naučit.

O Soutěž & Podnikej

Program Soutěž & Podnikej organizuje Nadační fond vzdělávání a podnikání pod záštitou MŠMT,
MPO a dalších institucí. S podporou partnerů usiluje o to, aby ze současných středoškoláků vyrostli
motivovaní, samostatní, iniciativní lidé, kteří budou schopni své inovativní nápady přeměnit v
životaschopné projekty. Posláním Soutěž & Podnikej je umožnit studentům středních škol zrealizovat
své sny, seznámit se se světem podnikání a rozvíjet své kreativní i byznysové kompetence. V letošním
ročníku zvítězil právě projekt Seek Speak, která spočívá ve vývoji aplikace, která bude napomáhat s
učením mluvy neslyšícím dětem i dospělým a osobám s vadou řeči. Provede analýzu jejich
výslovnosti a poskytne jim zpětnou vazbu spolu s radami, jak hlásky a slova správně vyslovovat.
Bude tak užitečným tréninkem, který doplní obvyklá sezení s logopedy.


